
Opinion on Shari’a Compliance 

Praise belongs to Allah & Blessings are on His Prophet Muhammad (Peace Be Upon Him)

& upon his family, companions, and those who follow his Guidance.

This opinion is provided pursuant to our role as the Shari’a Committee (“SC”) for

American Express Saudi Arabia (the "Company") in relation to the following document(s)

related to Marriott Bonvoy American Express credit Card:

✓ Marriot Card Agent Nomination Agreement.

✓ Card Member Agreement.

✓ Product Summary.

✓ Initial Disclosure Statement.

✓ Co-Branded Credit Card Program Agreement.

Based on and subject to the foregoing, we have reviewed the aforementioned document(s)

and made the necessary changes to ensure that the provision making up the documentation

fully conforms to the Sharia standards issued by AAOIFI.

This opinion should be read together with the opinion on Shari’a compliance number

AMX-902-08-04-06-18 and based upon its previous approval. This opinion’s legitimacy

does not constitute 'lifetime validation' and remains valid subject to satisfactory periodical

Shari’a Audits and the issuance of a Shari'a compliance report every year. The SC approval

entailed in this opinion will automatically end should such Shari'a compliance report cease

to be issued.

Allah is the Guide to Success. 

23rd June 2022

رأي حول التوافق الشرعي
.أجمعين،وبعدوصحبهآلهوعلىمحمدسيدناعلىوالسلاموالصلاةالعالمينربالحمدلله

بناءالسعوديةإكسبرسأمريكانشركةبالخاصة"(اللجنة)"الشرعيةلجنةاللرأيبيانًاالمستندهذايعد
بطاقةبمنتجالخاصةالتاليةالمستنداتواعتمادبمراجعةاللجنةقامتالمقدمة،المعلوماتعلى

Marriott Bonvoyالإئتمانيةإكسبريسأمريكان:
.بالبطاقةالخاصةالتوكيلاتفاقية✓
.البطاقةعضوية✓
.المنتجملخص✓
.الأوليالإفصاحبيان✓
.المشتركةالتجاريةالعلاماتذاتالائتمانبطاقةبرنامجاتفاقية✓

المستنداتىعلاللازمةالتعديلاتوإجراءالمبينةالمستنداتبمراجعةاللجنةقامتتقدم،ماعلىبناء
.الأيوفيعنالصادرةالشرعيةوالمعاييرالضوابطمعلتتوافقالتالية

هذاصلاحيةتعدولا،AMX-902-08-04-06-18رقمبالصادرالشرعيبالرأيمتعلقالرأيهذا
تقريرإصدارو الدوري الشرعيالتدقيقعمليةبإجراءمشروطصلاحيتهوبقاءالحياة،مدىدائمةالرأي
.قريرالتهذاصدورعدمحالفيالصلاحيةمنتهيالرأيهذاويعدالعملية،تلكبنتائجسنوي 

.التوفيقوليوالله

_____________________________

Sheikh Dr. Salah Fahad Al Shalhoob

_____________________________

Sheikh Muhammad Ahmad Sultan

_____________________________

Sheikh Dr. Osama Bahar

UCA Code:  AMX-902-08-04-06-18-05

حيم حمن الرَّ بسم الله الرَّ



Disclaimer:

This Shari’a Opinion constitutes as a statement of opinion, interpreted in light of Islamic Jurisprudence, including, but not

limited to the AAOIFI Shari’a standards, as of the date they are expressed and no statements of fact or recommendations to

buy, hold, or sell any securities or make any other investment decisions and neither does it address the suitability of any

investment.

No content or any part thereof (“Content”) may be modified, reproduced or distributed in any form by any means, or stored in

a database or retrieval system, without the prior written permission of Al - Marjea for Professional Consultation (“AL -

MARJEA”). The Content shall not be used for any unlawful or unauthorized purposes. AL - MARJEA and any third-party

providers, as well as their directors, officers, managers, shareholders, employees, partners, scholars and Advisors (collectively

AL - MARJEA Parties) do not guarantee the accuracy, completeness, timeliness or availability of the information upon which the

Content has been based. AL - MARJEA Parties are not responsible for any errors or omissions (negligent or otherwise), and

regardless of the cause, for the results obtained from the use of the Content.

The Content is provided on an "as is" basis. AL - MARJEA parties disclaim any and all expressed or implied warranties, including,

but not limited to, any warranties of merchantability or fitness for a particular purpose or use, or freedom from errors or

defects. In no event shall AL - MARJEA Parties be liable to any party for any direct, indirect, incidental, exemplary,

compensatory, punitive, special or consequential damages, costs, expenses, legal fees, or losses (including, without limitation,

lost income or lost profits and opportunity costs or losses caused by negligence) in connection with any use of the Content even

if advised of the possibility of such damages.

AL - MARJEA assumes no obligation to update the Content following publication in any form or format. The Content is not a

substitute for the skill, judgment and experience of the user, management, employees, advisors and/or clients when making

investment and other business decisions. While AL - MARJEA has obtained information from sources it believes to be reliable, it

undertakes no duty of due diligence or independent verification of any information it receives.

To the extent that regulatory authorities allow a Shari’a Advisory firm to acknowledge in one jurisdiction a Shari’a Opinion

issued in another jurisdiction for certain regulatory purposes, AL - MARJEA reserves the right to assign, withdraw, or suspend

such opinion at any time at its sole discretion. AL - MARJEA Parties disclaim any duty whatsoever arising out of the assignment,

withdrawal, or suspension of an opinion as well as any liability for any damage alleged to have been suffered on account

thereof.

Prospective Investors should note that different Shari’a Advisors, and Shari’a courts and judicial committees, may form different

opinions on identical issues and therefore prospective Investors may wish to consult their and Shari’a advisers to receive an

opinion if they so desire. Prospective Investors should also note that although Shariyah Review Bureau’s own legal Shari’a

Advisors have issued the Shari’a Opinion confirming that this opinion has been constructed in compliance with Shari’a

principles, such opinions would not bind a court or judicial committee, including in the context of any insolvency or bankruptcy

proceedings, and any Shari’a court or judicial committee will have the discretion to make its own determination about whether

the Documents and the related structure (or any part thereof) complies with Shari’a principles and therefore is enforceable.

Accordingly, no representation is made regarding the Shari’ah opinion issued by Shariyah Review Bureau, as such opinions are

subject to change and disagreement from other Shari’ah scholars.

In any and all cases, the English version of this disclaimer shall prevail over the Arabic version.

:مسؤوليةخلاءا

والمراجعةالمحاسبةئةهيمعاييرعلىنطاقهيقتصرلاحيثالعامة،الشرعيةوالمعاييرالضوابطوفقشرعياً اعتماداً الرأيهذاتمثل
أيةبيعأوتعاقد،أو بشراء،توصيةتعتبرلاالرأيهذاأنكماإصدارها،تاريخمنسريانهاويبدأفقط،الإسلاميةالماليةللمؤسسات

.أخرى استثماريةقراراتأياتخاذأوماليةأوراق

كانت،يلةوسوبأيةالأشكالمنشكلبأيالرأيتوزيعأوطباعةإعادةأو،(“المحتوى ”)منهجزءأيأوالرأيمحتوى تعديليمكنلا
شركة”)المهنيةللاستشاراتالمرجعمنمسبقخطيإذنعلىالحصولدون استرجاعه،أوالبياناتقاعدةنظامفيتخزينهأو

منثثالطرفأيأوالمرجعشركةأنكما.بهامصرحغيرأوقانونيةغيرأغراضلأيةالمحتوى استخداميجوزولا،(“المرجع
لا(”المرجعكةشر بشركاء"جميعاً عنهميعبر)والمستشارينوالموظفينوالمساهمينوالمدراءالإدارةإلىبالإضافةالخدمات،مقدمي

أوكانإهمالا")إغفالأوخطأأيمسؤوليةيتحملون لاكماالمحتوى،عليهااستندالتيالمعلوماتتوافرأواكتمالأودقةيضمنون 
.المحتوى استخداممنعليهاالحصولتمالتيالنتائجأو،(”ذلكغير

أوبالتسويقتتعلقضماناتأيةودون شركائها،أوالمرجعشركةعلىمسؤوليةأيدون المرسلة،الجهةعلىالمحتوى مسؤوليةتقع
غيرأوكانتمباشرةسواءطرفأيتجاهمسؤوليةأيةالمرجعشركةتتحمللاالأحوالجميعوفيالعيوب،أوالأخطاءأوالملاءمة
للتكاليفحملهاتعدمإلىبالإضافةتبعية،أوكانتأصليةسواءطرفلأيتعويضاتبأيةتلتزملاكماعرضية،أودائمةمباشرة،
عنالناجمةالخسائروأالبديلةالفرصةفقدانوتكلفةالأرباحخسارةحصر،دون ذلكفيبما)"الخسائرأوالقانونية،والرسوموالنفقات
.الأضرارهذهمثلحدوثبإمكانيةالإشارةتمتلوحتىللمحتوى استخدامبأييتعلقفيما(”الإهمال

المحتوى أنكماشكل،أوطريقةبأينشرهتاريخبعدالمحتوى يمسلاحقتحديثبأيتتعلقمسؤوليةأيةالمرجعشركةعلىتترتبلا
.تجاريةأوستثماريةاقرارتأيةأخذعندعملائهأوومستشاريهوموظفيهوإدارتهوتجربتهرأيهوسلامةالعميلخبرةبديلًاعنيعدلا

فشركةذلكومعموثوقة،أنهاتعتقدمصادرمنبالمحتوى الخاصةالمعلوماتعلىحصلتقدالمرجعشركةأنإلىالإشارةتجدر
.المصادرتلكمنتتلقاهاالتيالمعلوماتصحةعنالمستقلبالتحقيقملزمةغيرالمرجع
فيصادرةعيةشر شهاداتعلىتستندأن-المشرفةالجهاتقبلمنبهالمسموحالنطاقوفق–الشرعيةالاستشاراتلشركاتيجوز
سحبأوحويلتفيبحقهاالمرجعشركةتحتفظذلكومعمعنية،تنظيميةلأغراضفيهاالمستخدمةوالدولالأماكنغيرودولأماكن

كماتقدممانعناشئأمرأيمنمسؤوليتهاالمرجعشركةوتخلي.الخاصتقديرهاوفقشاءتوقتأيفيالآراءهذهمثلتعليقأو
.ذلكبسببحصلقدأنهيزعمضررأيعنمسؤوليتهاتخلي

يشكلأنيمكنالقضائية،واللجانالشرعيةوالمحاكمالشرعيين،المستشاريناختلافأنإدراكالمحتملينالمستثمرينعلىيجب
كماوالشرعيين،ونيينالقانمستشاريهمباستشارةالمحتملون المستثمرون ينصحوبالتاليالمماثلة،القضاياحولمختلفةنظروجهات

الاعتمادشهادةأصدرواقدالمرجعشركةفيالشرعيينالمستشارينأنمنبالرغمأنهأيضايعرفواأنالمحتملينالمستثمرينعلىيجب
وإجراءاتسارالإعقضايااستثناءدون -قضائيةلجنةأومحكمةأيتلزملاالآراءهذهأنإلاالإسلامية،الشريعةمبادئوفقالشرعي
معمتوافقة(نهامجزءأيأو)الصلةذاتوالمستنداتالوثائقكون إثباتفيالحريةالقضائيةواللجانالشرعيةوللمحاكم،-الإفلاس
عليها،ويقتصرتمثيلهابالمرجعشركةرأييختصتقدمماوعلى.لذلكوفقاللتنفيذقابلةهيوبالتاليلا،أمالإسلاميةالشريعةمبادئ
.الآخرينالشرععلماءبحسبوالخلافللتغييرعرضةوالآراء

.النصيناختلافعندالعربيالنصعلىالإنجليزي النصيعتمدالأحوال،جميعفي

NOTE: THIS CERTIFICATE IS VALID ONLY WITH OFFICIAL COMPANY SEAL ON THE LEFT & SHARI’A REVIEW DEP. STAMP ON THE RIGHT

ا لا تعتبر هذه الشهادة معتمدة إلا بوجود ختم دار المراجعة الشرعية على يسارها و ختم إدارة المراجعة على يمنه: ملاحظة


